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Geachte Statenleden,

Over 40 jaar, waar hoopt u op wat het landelijk gebied van Noord-Holland betreft? 
En waar vreest u voor?
Hoe wilt u het platteland van Noord-Holland achter laten voor de kinderen die nu geboren worden 
en voor diens kinderen.
Ik, Margriet Goddijn,  oma, heb altijd in deze mooie provincie gewoond. 
Die vragen houden mij dagelijks bezig en ik heb er vaak slapeloze nachten door.
Ik denk dat die vragen u ook bezig houden en dat u er ook soms of vaak somber door wordt.
Ik heb daarom diep respect voor het werk dat u verricht. U moet aan zoveel belangen recht doen en 
juist ook aan de belangen van degenen die nog geen stem hebben.

Ik waardeer dat u de inwoners van N-H mee laat denken o.a. via de inwonersraadpleging.
Ik lees in de conceptstartversie van de PPLG dat de ambitie hoog is en dat de vele problemen 
integraal aangepakt gaan worden. Dat geeft mij hoop.

Ik vind het wel jammer dat de aanpak van het enorme klimaatprobleem niet als eerste genoemd 
wordt. Adequaat landschapsbeleid kan een aanzienlijke bijdrage leveren aan het terugdringen van 
broeikasgassen, het opvangen van CO2 en het herstellen van biodiversiteit.
De opwarming van de aarde overstijgt alle andere problemen.

Een grote zorg van mij ligt bij de manier waarop ons voedsel geproduceerd wordt. Dat moet 
drastisch veranderen en dat kan ook. Ik besef wel dat dit voor veel agrariërs moeilijk is.
Maar laat de korte termijn belangen het niet winnen van het zo belangrijke doel: een leefbare wereld 
achter laten voor de volgende generaties.

Het staat buiten kijf dat we minder vlees moeten eten, dat er dus minder vlees geproduceerd moet 
worden. 
De Provincie speelt een belangrijke rol in die noodzakelijke vermindering van de veestapel en bij de 
ondersteuning van de agrariërs. die die omslag moeten maken.

Ik hoor en lees dat boeren die die transitie gemaakt hebben tevreden zijn. Ze zijn daardoor bijv. 
minder afhankelijk van de agro-industrie en de banken. 

Ik hoop dat de Provincie Noord-Holland boerenbedrijven nog actiever helpt om deze omslag te 
maken, niet alleen financieel, maar ook door het delen van kennis en ervaring. 

In Noord-Holland gebeurt al zoveel moois op agrarisch gebied.
Ik noem een paar:
- Land van Ons, een coöperatie gericht op het herstellen van de biodiversiteit, heeft een perceel in 
de Noord Beemster. Het perceel wordt verpacht aan een biologisch dynamische melkveehouder. 
- De Agrarische Natuur Vereniging Hollands Noorden heeft vogelvriendelijkheid, vruchtbaarheid 
van de bodem, kruidenrijk grasland, agrarisch natuur beheer, uitgesteld maaien als haar missie. 
(https://anvhollandsnoorden.nl/ ),
- Zo ook Agrarisch initiatief Noord-Holland Zuid.  (https://www.collectiefnhz.nl/)
- De Natuur en Milieu Federatie Noord-Holland gaat in de kop van onze provincie nieuwe 
voedselbossen opzetten. Een voedselbos is de meest circulaire manier om voedsel te produceren. 
(https://www.mnh.nl/project/voedselbossen-en-agroforestry/)

De Provincie moet dit soort initiatieven uit de marge halen en centraal zetten. Het zijn inspirerende 
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voorbeelden hoe het kan.
Dus pak die kansen.  Ik wens jullie de komende cruciale jaren veel wijsheid toe.

Margriet Goddijn,
Tekst voor inspreken op 1 juni 2023, interim-commissievergadering van de Provinciale Staten van 
Noord-Holland.


